
Zápis komise KZP Stránka 1 

M Ě S T O  K U T N Á  H O R A  

 

Z á p i s 

z 1. jednání komise 

Komise životní prostředí 

v termínu konání 05.02.2024 od 16:00 hodin 
 

Přítomno: p. Dostál, p. Klail, pí Karlíčková a on-line připojen p. Suchánek. 

Omluvená nepřítomnost: pí Zadražilová, pí Váňová  

Hosté: za technické oddělení OSM pí Štolbová a p. Jirout 

Program: 

1 Zahájení 

2 Připomínky a doporučení RM 

3 Směna pozemků V Hutích u studanky(p.Nováček) 

4 Různé 

5 Závěr 

 

 

Materiál č. 1. 

Zahájení 

 

Pan předseda zahájil jednání - přítomni p. Dostál, p. Klail, pí Karlíčková a on-line připojen p. 

Suchánek. Omluveni - pí Zadražilová a pí Váňová. Z vedení města nebyl nikdo na jednání 

přítomen. Hosté - za technické oddělení OSM pí Štolbová a p. Jirout.  

Rada města projednala dne 17.1.2024 zápis z jednání komise pro životní prostředí ze dne 

27.11.2023: 

Usnesením č. R/37/24 rada města: 

I. bere na vědomí 

zápis z jednání komise pro životní prostředí ze dne 27. 11. 2023, 

II. jmenuje 

pana Dalibora Dostála, předsedou komise životního prostředí 

III. nesouhlasí 

se zavedením kastračního program pro majitele koček - např. příspěvek na zajištění kastrace.  

Termín: 29.3.2024  Zodpovídá: Maternová Blanka, Ing., vedoucí odboru 

 

Dotaz p. Suchánek k usnesení Rady města - z jakého důvodu Rada města nesouhlasí se 

zavedením kastračního programu.  

 

Úkoly zadané komisi ŽP dne 27. 12. 2023: 

1. TO OSM dohledat podklady k nesečeným loukám z roku 2021 a odeslat členům komise pro 

životní prostředí.  

Od 1.2.2024 je novým pracovníkem technického oddělení na pozici správce veřejné zeleně pan 

Jiří Jirout. Podklady k nesečeným loukám budou členům komise odeslány. Paní Štolbová se 

bude problematikou zabývat, jednat s TS a bude nalezen kompromis (vzhled a finanční 
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náročnost). Je navrženo vytvořit např. nesečené pruhy - lineární pruhy cca 120 cm, seč 2x 

ročně na jeden zátah křovinořezu, snadná údržba (odpadá zachycování odpadu, sešlap). 

p. Klail - pokud někde zachovávat pruhy a ne plochu, tak jejich min šíře musí být 2,5 m (úzké 

budou trpět vysycháním. Plocha za 17. listopadem v horní části směrem k ul. Lučanská je 

vhodná. Při sečení posekat pruh u chodníku, pruh k lavičkám a zbytek ponechat jako louku. 

Další vhodná plocha je před SPŠ - je reprezentativní, ale musí se s ohledem na květ a 

přítomnost hmyzu vhodně načasovat seč. Trávu shrabat a odvézt - nemulčovat!  

p. Jirout - je vhodné podpořit druhovou skladbu, sekat správně, plochy budou vytipovány. 

p. Dostál - doporučuje prostudovat způsob sekání v Českých Budějovicích, kde se uplatňuje 

takzvaná mozaiková seč. 

p. Štolbová - veřejnost budeme informovat prostřednictvím článků v KHL a plochy budou 

označeny s tím, že se jedná o nesečenou plochu. 

 

2. Členům komise na příští jednání KŽP připravit návrhy k motivaci občanů k třídění odpadů. 

p. Klail - diskuze o nutnosti třídit nejtěžší složku komunálního odpadu - tj. rostlinné odpady a 

gastro odpad. Motivace např. zdarma občanům popelnice na bio a těm co je již mají, od těch je 

město odkoupí. Znovu nakoupit a rozdat kompostéry. Dále občanům, kteří mají hnědou 

popelnici umožnit  slevu z poplatku např. 200 Kč. Odměňovat občany za třídění.  

pí Štolbová - je uvažováno o nabídce dotování hnědé popelnice na bio - nyní je možné zakoupit 

za 1.390 Kč a v případě akce např. za 700 Kč, kdyby město dotovalo nákup popelnice. Náklady 

na svozy jsou také vysoké - 325 Kč za uložení 1 tuny + náklady na svoz a manipulaci s 

popelnicí. Svoz bioodpadu na sídlišti nefunguje ani v jiných městech - materiál není čistý a 

kompostárna odpady nepřijme.  

pí Karlíčková - na sídlišti by bylo vhodné umístit nádoby na gastro odpady. Pí Hladíková 

odpověděla, že musíme počkat, až bude v provozu bioplynová stanice v Kolíně. V současné 

době chybí koncovky. 

p. Dostál - možnost zjednodušit třídění - všechny komodity na jednom místě. 

pí Hladíková - počkáme na rozhodnutí vlády ohledně zálohování PET a případně se vytvoří 

multikomoditní sběr (plasty+nápojový karton+kovy). 

Proběhla diskuse o vládou připravovaném zákoně o zálohování PET a plechovek. Diskuze o 

sběru odpadů a recyklaci. 

p. Suchánek - na sídlištích je vhodné uzamknout kontejnery na SKO např. čipy na popelnice 

(Nymburk), což zabrání odhazovat odpady cizím osobám. P. Klail okomentoval podnět, že 

občané, pokud bude popelnice uzamčena, odloží odpady na zem k popelnici. 

p. Dostál - město by mělo zvážit změnu systému poplatku - "zaplať, kolik vyhodíš". Bylo by 

vhodné vybudovat dotřiďovací linky na směsný odpad (spojení více měst). 

 

3. TO OSM dodat podklady z pasportu zeleně k dubu letnímu u městské knihovny Na Náměti 

na OŽP potřebné k vyhlášení stromu chráněného státem. 

Žádost je připravena a bude odeslána na OŽP. Pan Klail informoval o dubu u Voršilek - ochrana 

zde nebude řešena.  

 

4. OSM prověřit, zda vznikla smlouva či dohoda o zřízení věcného břemene na odtok náhonu z 

"Královské procházky". 

Plnění - členové komise obdrželi Smlouvu se spol. Stimpex a výpis z KN - věcné břemeno 

váznoucí na objektu Nového mlýna na pozemku p.č.3400 v k.ú.Kutná Hora, které spočívá v 

zachování provozuschopnosti mlýnského náhonu, který prochází budovou mlýna a částí 

pozemku. Věcné břemeno je závazné i pro právní nástupce obou účastníků smlouvy. 

 

5. TO OSM prověřit, zda pasport zeleně rozlišuje invazivní druhy dřevin 

Pan Jirout se v současné době seznamuje s pasportem zeleně. Ví o místech, kde se nachází 

invazivní druhy. Problém je na okraji Kutné Hory - např. V Hutích u mostu a po celém údolí se 

šíří pajasan žlaznatý. Diskuse o likvidaci - bude navržen komplexní přístup k problematice, 

pajasany se nacházejí na pozemcích s rozdílnými vlastníky, rozdílné priority 

intravilán/extravilán, tzn. rozdílný přístup k likvidaci (použití přípravku Ailantex vs glyfosát. Je 

možná už jarní aplikace přípravku Ailantex na Vrchlici, v Kouřimské atd.  

Pan Dostál poděkoval za aktivní řešení této problematiky, nepůvodní druhy dřevin zásadně 
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omezují potravní možnosti larválních stádií hmyzu a je jednou z příčin zhroucení populací 

hmyzu a hmyzožravých ptáků v posledních letech. 

 

6. Tomáš Klail měl oslovit pana Klaudyse z CHKO Blaník a požádat o stanovisko k ochraně 

křídového útesu na Kaňku. 

Schůzka proběhla - existuje metodika jak zajistit ochranu. CHKO k patě útesu umístí balvany 

podobné těm rulovým v něm obsažené. Ty budou spojeny a zajištěny proti odvalení. Bude tak 

znesnadněno kopání zkamenělin z nejcennějších spodních vrstev útesu.  

 

7. OSM mělo dodat mapové podklady k údolí Vrchlice - území, které spadá pod VKP. 

O podklady bude požádán odbor investic.  

 

 

 

Materiál č. 2. 

Připomínky a doporučení RM 

Komise životní prostředí 

doporučuje  

Radě města vzít zápis z jednání komise pro životní prostředí na vědomí.  

pro 4, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0, nepřítomen 2 

 

Materiál č. 3. 

Směna pozemků V Hutích u studanky(p.Nováček) 

Komise životní prostředí 

I. nedoporučuje 

směnu pozemků dle žádosti pana Nováčka. 

 

II. doporučuje 

OŽP prověřit navážení odpadů na pozemek parcel.č.4359/5 v k.ú. Kutná Hora a okolí (zda se v 

lokalitě nenachází odpady, které by ohrožovaly složky životního prostředí) a zjistit, proč nebyla 

černá skládka odstraněna. 

 

pro 4, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0, nepřítomen 2 

 

Paní Karlíčková odeslala členům komise informace o směně pozemku u parcel.č.4359/5 v k.ú. 

Kutná Hora - žádost pana Nováčka v ul. Ke Trojici. Majitel pozemku bez povolení rozšířil cestu 

a upravil její povrch navezením rozdrcené stavební suti pro zpevnění. Na začátku loňského 

roku proběhlo setkání odborů MU (např. OŽP) a KHS na místě černé skládky na pozemku s p.č. 

4359/5 a řešilo se její odstranění. Další setkání mělo na místě proběhnout v červenci. Nikdo 

nemá informace o dalším jednání. Komise se shodla, že se směnou pozemků nesouhlasí dle 

důvodové zprávy. Zároveň žádá odbor životního prostředí o prověření lokality, zda v místě 

nejsou odpady, které by ohrožovaly složky životního prostředí.  

 

 

Materiál č. 4. 

Různé 

Komise životní prostředí 

I. ukládá 

a) technické oddělení OSM prověřit navážení odpadů na pozemek vedle Triantu - směrem k 

Vrchlici. 
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b) odboru investic zaslání vizualizace plánovaných úprav u Vrchlice od mostu k Novým mlýnů - 

projektovou dokumentaci včetně řezů. 

 

 

c) odboru investic dodání studie či návrhu na budování parkoviště u "Kolíňáčku".  

 

d) odboru investic dodat informace k revitalizaci "průmyslováku" - nebudou pokáceny topoly a 

dodání seznamu nové výsadby.  

 

II. doporučuje 

přesunout vyhrazené parkoviště pro autobusy u hlavního vlakového nádraží např. do cihelny a 

umožnit v místě parkování osobních vozidel.  

pro 4, proti 0, zdržel se 0, nehlasoval 0, nepřítomen 2 

 

Pan Klail zahájil diskusi o lokalitě na Kaňku, směrem k Hlízovu. Se zástupcem CHKO Blaník p. 

Klaudysem řešili vypásání lokality - je málo lidí, kteří by byli ochotni ovce na vypásání zajistit, 

starat se o ně a pravidelně je přehánět do jednotlivých oplocenek. Město získalo v minulosti 

dotace na udržování lokality a mělo by se o ni starat. Je nutné upozornit pracovníky TS, nebo 

jinou firmu před započetím prací, že nelze vyřezat všechno! Větší stromy je nutné zachovat 

všechny, z náletů je nutné vybrat k ponechání vhodné druhy (duby, lípy, semenáče třešní, 

hrušně polničky apod.). Též je třeba zachovat některé hlohy (jsou zde dva druhy) a šípky.  

Komise žádá, aby případné zásahy na Kaňku byly konzultovány s p. Klaudysem, případně se 

spolkem Denemark, který dříve o lokalitu pečoval. Dřeviny k zachování budou nejprve 

označeny a poté bude proveden zásah. 

 

Komise znovu žádá o přizvání jednatele Městských lesů pana Peroutky a pana Vereše. Je nutné 

vyjednat podmínky využívání a budování cest na Kaňku k cyklokrosu. Pan Klail jednal s hajným 

MLaR a v celé lokalitě je velké množství erozí. Kaňk je rozdělen díky spojení propadlin na dva 

pruhy a je nutné, aby pruh od propadlin a Rudných dolů na Hlízov, a od propadlin k obci Kaňk, 

byl určen pro zvěř a pěší. 

 

Komise žádá o prověření navážení odpadů na pozemek vedle Triantu - směrem k Vrchlici.  

 

Poškození dřeviny - diskuse o kácení tisu na Žižkově, kdy byla poškozena dřevina kvůli 

veřejnému osvětlení. Řízení probíhala, ale i přes tuto skutečnost bylo do stromu zasaženo. Pan 

Jirout informoval, že bohužel tato situace nastala a je nutné se poučit a lépe komunikovat s 

TS. 

Diskuse o kvalitě práce TS - ohodnocení pracovníků apod. ničení stromů při sekání (raději 

ponechat trs trávy u stromu). 

Pan Jirout informoval o navržených opatřeních a šíření semen pajasanu. Pan Dostál doporučuje 

česáčkem sebrat a spálit semena. U městského nádraží je strom ve zdi - blízko železnice a 

Vrchlice - použít navrtání.  

Diskuze o dřevinách a problematika s pajasanem. Hrozba i z Kolína i Čáslavi. Mělo by se řešit 

komplexně - čáslavská kotlina a postupně čistit, koordinovat a oslovit správce zeleně v 

okolních městech. 

 

Pan Dostál - žádá o zaslání vizualizace plánovaných úprav u Vrchlice od mostu k Novým 

mlýnům - projektovou dokumentaci včetně řezů. Dále požádal o přesunu vyhrazeného 

parkování autobusů na hlavním vlakovém nádraží, např. do cihelny - cca 4 odstavná místa pro 

autobusy a umožnit zde parkování osobních vozidel. Současný stav demotivuje veřejnost k 

využívání vlakové dopravy.  

 

Pan Klail - znovu požaduje prověření, zda v rámci revitalizace "průmyslováku" nebudou 

pokáceny topoly a žádá o informace k nové výsadbě. Dále požaduje dodání studie či návrhu na 

budování parkoviště u "Kolíňáčku"- komise se chce vyjádřit k záměru. Zřejmě zde bude zásah 

do zeleně. Komise opakovaně v minulosti žádala o možnost se vyjádřit k připravovaným 
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projektům týkajících se životního prostředí již ve fázi záměru. Většinou tomu tak nebylo a 

komise byla seznámena až s projektem, který již ovšem nebylo možné jakkoli měnit či 

upravovat a návrhy pak postrádaly bohužel smysl. 

 

Pan Klail upozornil na akci Ukliďme Česko, která bude oficiálně probíhat 6.dubna 2024. Spolek 

Denemark se zapojí do akce a vytipuje lokality k úklidu. Město poskytne pytle, rukavice a 

zajistí odvoz sesbíraného odpadu.  

 

 

 

Materiál č. 5. 

Závěr 

 

Jednání bylo v 18,15 hodin ukončeno. Další jednání se bude konat 25.3.2024 od 16 hodin.  

 

 

 

 

 

 

 

Ověřovatelé zápisu  

 

 

 

…………………………………. 

Dostál Dalibor, předseda 

 

 

 

Zapsal(a): Hladíková Kateřina, Ing. 

 


